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Ing. Matej Vagač, starosta mestskej časti Bratislava-Staré Mesto:

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Otváram 9 zasadnutie Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto v mimoriadnom termíne a teda vás tu 

všetkých vítam. Vychádzajúc z prezenčnej listiny konštatujem, že zasadnutie je 

uznášaniaschopné. Svoju neúčasť na dnešnom rokovaní ospravedlnili Adam Berka z dôvodu 

pracovných povinností v zahraničí, Matej Beňuška z dôvodu pracovných povinností, Erik Illéš 

z dôvodu pracovných povinností, Lukáš Teren z dôvodu pracovných povinností, Dana Kleinert 

z dôvodu pracovných povinností. Takže najprv budeme hlasovať o návrhu programu dnešného 

zasadnutia zverejneného na úradnej tabuli a na webe sídle miestnej časti. Prosím prezentujte sa 

a hlasujte prosím. 

/Prezentácia/ 

/Hlasovanie/

Starosta:

Ďakujem pekne. Uznesenie bolo prijaté. Za bolo 16 poslancov a poslankýň. Takže ak 

má niekto z poslancov návrh na zmenu programu nech sa páči. Ak nie tak môžeme pristúpiť k 

formálnym záležitostiam. Členmi predsedníctva sú zástupcovia starostu teraz len Peter Skalník. 

Do návrhovej komisie odporúčam určiť poslancov Annu Dojčánovú, Maroša Kormana a 

Tomáša Murgaša. Má niekto doplňujúci návrh? Ak nie tak dávam hlasovať, nech sa páči 

prezentujte sa a hlasujte prosím. 

/Prezentácia/ 

/Hlasovanie/

Starosta:

Ďakujem. Uznesenie bolo prijaté. Za bolo 16 poslancov a poslankýň. Za overovateľov 

zápisnice odporúčam poslancov Jozef Čillo a Monika Farka. Má niekto nejaký doplňujúci 

návrh? Ak nie tak prosím prezentujte sa a hlasujte prosím. 

/Prezentácia/ 

/Hlasovanie/

Starosta:

Uznesenie bolo prijaté. Za bolo 15 poslancov a poslankýň, 1 nehlasoval. Teraz prosím 

poslancov, aby sa do doplnenia uznesenia a do návrhu na ich zmenu zapájali písomnou formou. 

Takže vážení prítomní a prítomné pristúpime teraz k prerokovaniu jednotlivých bodov 

programu. Aha, návrhovú komisiu teda prosím, aby sa presunuli. Ďakujem. Dobre, takže teraz 

pristúpime k prerokovaniu jednotlivých bodov programu. Bod číslo 1 Návrh na siedmu zmenu 

rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2023 a zmenu tvorby a použitia 

mimorozpočtových fondov mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2023.
1



1. Návrh na siedmu zmenu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok

2023 a zmenu tvorby a použitia m im o rozpočtových fondov mestskej časti Bratislava-Staré

Mesto na rok 2023

Starosta:
O úvodné slovo k predloženej informácii poprosím Ing. Krajčíkovú Strbovú vedúcu 

oddelenia finančného nech sa páči.

Ing. Krajčíková Štrbová. vedúca oddelenia finančného:

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Všetkým prítomným prajem príjemné popoludnie. 

Predkladaná siedma zmena rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2023 a 

mimorozpočtových fondov predstavuje zmenu bežného rozpočtu na príjmovej stránke a 

výdavkovej stránke. Bežný rozpočet na príjmovej strane navyšujeme o 1 174 462 euro a 

rovnako to odzrkadlenie je aj na výdavkovej strane. Tak ako je v dôvodovej správe uvedené 

bežný rozpočet navyšujeme a následne teda aj odzrkadľujeme vo výdavkovej stránke z dôvodu 

zapájania prijatých dotácií pre školské zariadenia v celkovej výške 954 243 euro, ďalej je to 35 

000 euro, ktoré získalo senior centrum na projekt podpory opatrovateľskej služby a rovnako na 

projekt podpora rozvoja dostupnosti terénnej opatrovateľskej služby, 1650 euro sa zapája pre 

staromestskú knižnicu z dobropisov nájomného a z finančného daru, ktorý získala na nákup 

kníh. Rovnako potom na strane príjmov znižujeme príjmy o 53 000 euro z dôsledku vývoja 

príjmov v roku 2023 k termínu, ktoré sme predkladali alebo termínu, ktorý predkladáme na 

schválenie. Navrhujeme navýšenie príjmov aj o 236 449 euro, je to dotácia, ktorú získavame 

od alebo dostávame od ministerstva vnútra Slovenskej republiky za ubytovanie odídencov, 

ktorá je následne preplácaná oprávneným osobám, ktoré poskytujú ubytovanie na území 

mestskej časti Starého Mesta. Tak ako som už povedala tie výdavky sa potom odzrkadľujú na 

strane alebo teda príjmy sa odzrkadľujú na výdavkovej strane v rovnakej výške 1 174 462. V 

programe 3.1 navrhujeme navýšenie o 100 000 euro na realizáciu opráv výtlkov, ktorá by sa 

mala zrealizovať do konca roka. V programe 4.2 verejná zeleň navrhujeme navýšenie o 14 593 

euro a ide v podstate iba o presuny prostriedkov z iných programov ako je program 2.3 služby 

verejného poriadku, program 4.1 odpadové hospodárstvo, 5.3 verejné záchody a 6.4 detské 

ihriská. No a v programe 7 zapájame alebo sú teda zapojené dotácie, ktoré sme získali a tieto 

sú potom v jednotlivých podprogramoch rozdelené tak ako nám jednotlivé dotácie prišli a tak 

ako sme získali aj príjmy od školských zariadení. V programe 7.5 navrhujeme zníženie o 6 900 

euro, je to suma, ktorú sme získali z daru od Taipejskej reprezentačnej kancelárie v Bratislave, 

ktorá sa použije v programe 7.1 na do-zariadenie školských dvorov športovými pomôckami 
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konkrétne základná škola Grôsslingová, Škarniclova a Mudroňova. V druhom bode 

predkladaného návrhu zmeny v kapitálovom rozpočte navrhujeme navýšenie na príjmovej 

strane o 62 590 euro, je to získaná účelová dotácia na projekt Blumentálska cyklotrasa, ktorú 

máme zrkadlenie na strane kapitálového rozpočtu výdavky 3.1.1 výstavba, opravy a 

rekonštrukcie ciest. Predkladaná druhá zmena kapitálového alebo teda predkladaná siedma 

zmena kapitálového rozpočtu v druhom bode predstavuje predovšetkým zmenu účelu využitia 

prostriedkov na investičné akcie a to z dôvodu potreby prefmancovania projektov spolu- 

financovaných s fondov Európskej únie, ale aj z dôvodu realizácie projektov v oblasti 

informačných technológií. Predkladaná zmena účelu využitia a zmeny medzi programami nemá 

vplyv na zvyšovanie výdavkov rozpočtu, to zvýšenie je len o tých 62 590 euro čo je teda tá 

získaná účelovo viazaná dotácia na projekt Blumentálska cyklotrasa. Prečo predkladáme túto 

zmenu na schválenie je dôvod, že máme projekty, ktoré sú realizované z prostriedkov fondov 

Európskej únie. Tieto zmluvy umožňujú financovať projekty spôsobom pred-financovania, teda 

každú faktúru, ktorú mestská časť obdrží za zrealizované práce pošle na príslušné ministerstvo, 

požiada a preplatenie finančných zdrojov. Projekty, ktoré sú v dôvodovej správe uvedené 

spadajú do programového obdobia 2014-2023 a teda ukončenie je v termíne 31.12.2023. 

Ukončením sa myslí, že budú projekty ukončené po realizačnej stránke, ale aj po finančnej 

stránite, aby sa to ešte trošku skomplikovalo ministerstvo financií 05.09.2023 vydalo 

odporúčanie, usmernenie kde ministerstvo odporučilo, aby si vytvorili dostatočný priestor a čas 

na to, aby žiadosti, ktoré získajú na pre-financovanie dokázali spracovať do 31.12.2023. 

Ministerstvo kultúry stanovilo termín na predkladanie žiadostí o pre-financovanie do 30. 

októbra a ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja do 07.11.2023. Reálne nie je v našich 

silách, ale ani v možnostiach predložiť žiadosti o prefmancovanie, lebo týmto termínom 

jednotlivé projekty nebudú ešte ukončené, vy fakturované. Zmluvy nám však umožňujú 

požiadať ministerstvá o formu preplatenia alebo refundácie finančných prostriedkov avšak to 

znamená, že my musíme z vlastných zdrojov faktúry zaplatiť a až následne žiadať o refundáciu, 

ale podmienkou je, že tieto faktúry budú uhradené do 31.12.2023. Z uvedeného dôvodu tak ako 

je v dôvodovej správe uvedené aj v bode 2 v kapitálovom rozpočte na výdavkovej stránke a 

potom následne aj v bodoch 3 a 4 kde sú rozpísané mimorozpočtové fondy a ich použitie 

navrhujeme zmenu účelu využitia pri vybraných investičných akciách. Z mojej strany všetko. 

Starosta:

Ďakujem pekne. Takže otváram diskusiu k tomuto materiálu nech sa páči. Nech sa páči 

pani Hitková.

PoslankyňaMgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem veľmi pekne. Ja len k bodu, ktorý sa volá, že pre projekt knižnica v Starom 
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Meste, rekonštrukcia knižnice na Záhorskej ulici, pardon, Záhrebskej ulici. Tam je presun a 

teda navýšenie vo výške 200 000 eur, len k tomu by som sa chcela opýtať, že to sú prostriedky, 

ktoré ste pozbierali z ostatných alebo, lebo to som nenašla v dôvodovej správe alebo sú to 

prostriedky, ktoré sú nevyhnutné na dokončenie tej knižnice alebo teda nejaké vysvetlenie k 

tomu. Ďakujem.

Ing. Krajčíková Štrbová, vedúca oddelenia finančného:

Ja by som možno dala slovo pani Zuberskej z investičného oddelenia, ktorá vám to povie 

asi v tom detaile aký očakávate, aby som zbytočne do toho nevniesla nepresnosti.

Starosta:

Nech sa páči poďte na mikrofón.

Mgr. Zuberská. poverená riadením oddelenia investičné:

Tých 200 000 je dotácia, ktorú vlastne ale nestihneme požiadať o platbu formou pred- 

financovania. Čiže našli sme v našom rozpočte, zaplatíme a požiadame o refundáciu čiže tie 

peniaze budú vrátené.

Starosta:

Dobre, ďakujem pekne. Má ešte niekto nejakú otázku alebo? Ak nie tak ďakujem pekne 

za úvodné slovo aj za odpovede a teda môžeme pristúpiť k hlasovaniu a poprosím teda návrhovú 

komisiu, aby prečítala návrh uznesenia.

Návrhová komisia:

Milé kolegyne, milí kolegovia. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto schvaľuje siedmu zmenu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2023 a 

zmenu tvorby a použitia mimorozpočtových fondov mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na 

rok 2023.

Starosta:

Ďakujem pekne. Prosím prezentujte sa a hlasujte.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starosta:

Ďakujem pekne. Uznesenie bolo prijaté. Za bolo 18 poslancov a poslankýň. Môžme 

prejsť teda k druhému a poslednému bodu dnešného mimoriadneho zastupiteľstva a to je bod 

číslo 2 Návrh stanoviska Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto k 

návrhu všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy, 

ktorým sa zrušuje všeobecne záväzné nariadenie hlavného mesta Slovenskej republiky 

Bratislavy 4/2013 o poplatku za znečisťovanie ovzdušia malým zdrojom znečisťovania 

ovzdušia v znení všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej republiky 
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Bratislavy číslo 1/2016 a číslo 6/2018.

2. Návrh stanoviska Miestneho zastupiteľstva mestskej Časti Bratislava-Staré 

Mesto k návrhu všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej republiky 

Bratislavy, ktorým sa zrušuje všeobecne záväzné nariadenie hlavného mesta Slovenskej 

republiky Bratislavy 4/2013 o poplatku za znečisťovanie ovzdušia malým zdrojom 

znečisťovania ovzdušia v znení všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta 

Slovenskej republiky Bratislavy číslo 1/2016 a číslo 6/2018

Starosta:

O úvodné slovo k predloženému návrhu poprosím Mgr. Kundráka vedúceho oddelenia 

starostlivosti o životné prostredie nech sa páči.

Mgr. Kundrák. vedúci oddelenia starostlivostí o životné prostredie:

Dobrý deň prajem vážené poslankyne, vážení poslanci. Hlavné mesto Slovenskej 

republiky Bratislava požiadalo mestskú časť o stanovisko k svojmu návrhu všeobecne 

záväzného nariadenia, ktorým sa zrušuje všeobecne záväzné nariadenie o poplatkoch za 

znečisťovanie ovzdušia malým zdrojom znečisťovania ovzdušia. K takémuto kroku pristúpilo 

po aktualizácii zákona respektíve po vydaní nového zákona o poplatkoch za znečisťovanie 

ovzdušia. Podľa nového zákona o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia sa tieto poplatky 

vyrubujú až od sumy 100 eur. Hlavné mesto zo svojej praxe identifikovalo skutočnosť, že 

príjmy vybraté týchto poplatkov poklesnú až na sumu 1 650 euro. Predpokladom sú príjmy 

vychádzajúce z predošlých rokov, pre prípad sa uvádza v dôvodovej správe skutočnosť, že za 

minulý rok zo 198 vyrúbených poplatkov boli nad 100 euro len 4 poplatky. Z tohto dôvodu táto 

prax vyberania poplatkov sa ukázala ako administratívne alebo finančne neefektívna a 

neúčinná. Z tohto dôvodu pristúpila k návrhu na zrušenie všeobecného záväzného nariadenia o 

poplatkoch za znečisťovanie z malých zdrojov znečisťovania ovzdušia. Takže mestská časť 

respektíve naše oddelenie starostlivosti o životné prostredie navrhuje prijať respektíve schváliť 

tento návrh všeobecne záväzného nariadenia bez pripomienok s prihliadnutím na tie skutočnosti 

uvedené v dôvodovej správe. Ďakujem.

Starosta:

Ďakujem pekne za úvodné slovo. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nech sa páči pán 

Mikuláš ek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo, Ja som sa chcel spýtať, že či vy máte konkrétnu znalosť či boli 

niektoré z tých zdrojov na území Starého Mesta vôbec?
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Mgr. Kundrák. vedúci oddelenia starostlivosti o životné prostredie:

Neviem túto znalosť osobne.

Poslanec Mgr, Mikulášek:

Okej, ďakujem.

Starosta:
Ďakujem pekne. Ešte niekto sa chce prihlásiť? Ak nie teda tak poprosím návrhovú 

komisiu o návrh uznesenia.

Návrhová komisia:

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schvaľuje stanovisko 

všeobecne záväzného nariadenia hlavné mesto Slovenskej republiky, ktorým sa zrušuje 

všeobecne záväzné nariadenie hlavného mesta Slovenskej republiky číslo 4 z roku 2013 o 

poplatku za znečisťovanie.

Starosta:

Ďakujem pekne. Prosím prezentujte sa a hlasujte prosím.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starosta:

Ďakujem pekne. Uznesenie bolo prijaté. Za bolo 18 poslancov a poslankýň. Týmto 

bodom sú, ďakujem pekne, vyčerpané všetky body dnešného zastupiteľstva. Chcem sa vám 

teda poďakovať, že ste takto promptne a ochotne aj takto v prostred dňa, v prostred vašich 

pracovných povinností a teda končím dnešné zasadnutie miestneho zastupiteľstva. Ďakujem 

všetkým za účasť.
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